

432 (XIV). Regular programme of technical assistance*Resolution of 22 July 1952³⁹**The Economic and Social Council*

Notes with appreciation the report of the Secretary-General on the regular United Nations programme of technical assistance (E/2209).

433 (XIV). Expanded Programme of Technical Assistance**A***Resolution of 11 June 1952⁴⁰**The Economic and Social Council,*

Desiring to improve the present machinery for the administration and co-ordination of the Expanded Programme of Technical Assistance with a view to achieving maximum results under it,

Believing that the appointment of a full-time Executive Chairman of the Technical Assistance Board will promote those ends,

1. *Decides* to amend its resolution 222 (IX)⁴¹ as follows:

Paragraph 3:

In place of the sentence reading: "The Secretary-General or his representative shall be Chairman of the Board", substitute the following:

"The Secretary-General, after consultation with the executive heads of the participating organizations, shall appoint a full-time Executive Chairman of the Board who shall have such responsibilities and functions within the purposes of this resolution, as the Economic and Social Council may assign to him, and which it may alter as it sees fit.";

For sub-paragraph (h) substitute the following:

"(h) Decisions relating to recommendations or proposals made by the Executive Chairman or by members of the Board will normally be taken by general agreement between the Executive Chairman and all members of the Board. When general agreement cannot be reached recommendations or proposals shall be considered approved when a majority of the members of the Board present and voting and the Executive Chairman are in agreement. If no agreement can be reached, the matter may be referred to the Technical Assistance Committee either by a majority of the members of the Board present and voting or by the Executive Chairman.";

Paragraph 4:

Delete and renumber the subsequent paragraphs accordingly;

³⁹ See documents E/2309 and E/SR.654.

⁴⁰ See documents E/2262 and E/SR.600.

⁴¹ See *Official Records of the Economic and Social Council, Ninth Session, Supplement No. 1*, pages 5 and 6.

432 (XIV). Programme ordinaire d'assistance technique*Résolution du 22 juillet 1952³⁹**Le Conseil économique et social*

Prend acte avec satisfaction du rapport du Secrétaire général sur le programme ordinaire d'assistance technique de l'Organisation des Nations Unies (E/2209).

433 (XIV). Programme élargi d'assistance technique**A***Résolution du 11 juin 1952⁴⁰**Le Conseil économique et social,*

Désireux d'améliorer, pour en tirer les meilleurs résultats, le système que l'on emploie actuellement pour administrer et coordonner le Programme élargi d'assistance technique,

Estimant que l'on pourra mieux atteindre cet objectif en nommant un Président directeur du Bureau de l'assistance technique,

1. *Décide* d'amender sa résolution 222 (IX)⁴¹ comme suit:

"Paragraphe 3:

Remplacer la phrase: "Le Secrétaire général, ou son représentant, sera Président du Bureau" par le texte suivant:

"Le Secrétaire général, après avoir consulté les directeurs généraux des organisations participantes, nommera un Président directeur du Bureau, dont les attributions et les fonctions seront définies, dans le cadre de la présente résolution, par le Conseil économique et social, qui pourra les modifier lorsqu'il le jugera utile."

Remplacer l'alinéa h par le texte suivant:

"h) Les décisions relatives aux recommandations ou propositions faites par le Président directeur ou les membres du Bureau seront, en règle générale, adoptées d'un commun accord par le Président directeur et tous les membres du Bureau. Lorsque cet accord général ne sera pas réalisé, les recommandations ou propositions seront considérées comme adoptées si la majorité des membres du Bureau présents et votants et le Président directeur sont d'accord. S'ils ne sont pas d'accord, la question pourra être renvoyée au Comité de l'assistance technique par décision soit de la majorité des membres du Bureau présents et votants soit du Président directeur."

Paragraphe 4:

Supprimer ce paragraphe et modifier en conséquence la numérotation des paragraphes suivants.

³⁹ Voir les documents E/2309 et E/SR.654.

⁴⁰ Voir les documents E/2262 et E/SR.600.

⁴¹ Voir les *Documents officiels du Conseil économique et social, neuvième session, Supplément N° 1*, pages 5 et 6.

Paragraph 4 (former paragraph 5):

Substitute the following:

"The secretariat of the Technical Assistance Board shall perform, under the supervision of the Executive Chairman, such functions as the efficient operation of the Board may require. Whenever the need arises, the Executive Chairman shall make arrangements whereby the executive heads of the participating organizations may assign members of their staffs to the secretariat of the Technical Assistance Board"; and

2. Approves the terms of reference of the Executive Chairman which are set forth in the resolution of the Technical Assistance Committee.⁴²

B

Resolution of 22 July 1952⁴³

The Economic and Social Council,

Having considered the Report of the Technical Assistance Committee on the Expanded Programme of Technical Assistance,⁴⁴ together with the Fourth Report of the Technical Assistance Board,⁴⁵

Convinced that the progress achieved and the activities so far undertaken fully justify the continuation and expansion of the programme as a co-operative international effort of increasing significance to the peoples of the under-developed countries,

1. *Expresses* to the participating organizations and to the hundreds of experts in the field its satisfaction at the work they are accomplishing;

2. *Urges* governments to make contributions to the programme for the year 1953 towards a goal of \$25 million;

3. *Recommends* that the General Assembly make appropriate arrangements at an early date for soliciting and receiving pledges from governments to this end;

4. *Invites* the General Assembly at an early date during its seventh session to give approval to the following financial arrangements:

Contributions received for the third financial period shall be allocated as follows:

(i) Fifty per cent of total pledges for 1953, up to but not exceeding \$10 million, shall be automatically available for allocation to the participating organizations in accordance with paragraph 8 (c)⁴⁶ of Council resolution 222 A (IX), as amended, out of the contributions received for the third financial period;

(ii) The balance of contributions received shall be retained in the Special Account for further allocation, as provided in the resolution of the Technical Assistance Committee of 23 May 1952, approved by the

⁴² Document E/2238, annex II.

⁴³ See documents E/2310 and E/SR.654.

⁴⁴ Document E/2304.

⁴⁵ Document E/2213 and Corr.1.

⁴⁶ Formerly paragraph 9 (c).

Paragraphe 4 (ancien paragraphe 5):

Remplacer ce paragraphe par le texte suivant:

"Sous l'autorité du Président directeur, le secrétariat du Bureau de l'assistance technique exercera les fonctions que pourra exiger le fonctionnement efficace du Bureau. Le Président directeur prendra les dispositions voulues pour que les directeurs généraux des organisations participantes puissent, selon les besoins, transférer des membres de leur personnel au secrétariat du Bureau de l'assistance technique."

2. *Approuve* le mandat du Président directeur, tel qu'il est défini dans la résolution du Comité de l'assistance technique⁴².

B

Résolution du 22 juillet 1952⁴³

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Comité de l'assistance technique sur le programme élargi d'assistance technique⁴⁴ ainsi que le quatrième rapport du Bureau de l'assistance technique⁴⁵,

Persuadé que les progrès réalisés et les travaux entrepris jusqu'à présent justifient pleinement la continuation et l'élargissement du programme d'assistance technique, effort de coopération internationale qui présente de plus en plus d'importance pour les populations des pays insuffisamment développés,

1. *Exprime* aux organisations participantes, ainsi qu'aux centaines d'experts détachés sur les lieux, sa satisfaction de l'œuvre qu'ils accomplissent;

2. *Prie* instamment les gouvernements d'apporter au programme, pour l'année 1953, des contributions dont le montant total devrait atteindre 25 millions de dollars;

3. *Recommande* à l'Assemblée générale de prendre sans retard les dispositions voulues pour solliciter et recevoir les promesses de contribution des gouvernements;

4. *Prie* l'Assemblée générale d'approuver, au début de sa septième session, les dispositions financières ci-après:

Le montant des contributions reçues pour le troisième exercice financier sera réparti comme suit:

i) Cinquante pour cent du montant des contributions promises pour 1953 jusqu'à concurrence de 10 millions de dollars seront automatiquement répartis entre les organisations participantes, conformément à l'alinea c du paragraphe 8 de la résolution 222 A (IX) amendée du Conseil⁴⁶, par prélèvements sur les contributions reçues pour le troisième exercice financier;

ii) Le solde des contributions reçues sera versé au Compte spécial, pour répartition ultérieure, ainsi qu'il est prévu dans la résolution du 23 mai 1952 du Comité de l'assistance technique, que le Conseil économique et

⁴² Document E/2238, annexe II.

⁴³ Voir les documents E/2310 et E/SR.654.

⁴⁴ Document E/2304.

⁴⁵ Document E/2213 et Corr.1.

⁴⁶ Ancien paragraphe 9, c.

Economic and Social Council on 11 June 1952, in resolution 433 A (XIV);

5. Urges governments which have not paid their pledges for the first or second financial periods of the Expanded Programme, to make early payment to the Special Account.

434 (XIV). Social activities

A

DEVELOPMENT AND CONCENTRATION OF THE EFFORTS IN THE SOCIAL FIELD OF THE UNITED NATIONS AND THE SPECIALIZED AGENCIES AND PRELIMINARY REPORT ON THE WORLD SOCIAL SITUATION

Resolution of 28 July 1952⁴⁷

The Economic and Social Council

1. Commends the Secretary-General and the specialized agencies concerned for the preparation of the preliminary report on the world social situation;⁴⁸

2. Draws the attention of States Members of the United Nations and of the specialized agencies to the report and, in light of it, invites their suggestions and recommendations in connexion with the drawing-up of the programme of practical action to which resolution 535 (VI) of the General Assembly refers;

3. Recognizes the essential interdependance between the improvement of social conditions and the raising of living standards, and the urgency of breaking the vicious circle of disease, ignorance and poverty that affects more than half of the world's population;

4. Transmits the report to the specialized agencies for appropriate action within their fields and invites their recommendations concerning the development of programmes of practical action in the social field;

5. Invites the Secretary-General, in consultation with the executive heads of the specialized agencies concerned, to prepare and submit to the Social Commission and to the Council in 1953, any suggestions in this matter that, in his opinion, would be useful to them;

6. Authorizes the Social Commission to hold its regular session in 1953, with a special request to make recommendations to the Council in 1953 on a programme of concerted action in the social field in accordance with resolution 535 (VI) of the General Assembly, taking into account the priorities in the social field established by the Council during its present session and the opinions expressed by the States Members of the United Nations, the specialized agencies and the Secretary-General as well as the decisions taken and the views expressed in the con-

social a approuvée le 11 juin 1952 dans sa résolution 433 A (XIV);

5. Prie instamment les gouvernements qui n'ont pas payé les contributions qu'ils s'étaient engagés à fournir pour le premier ou le deuxième exercice financier du programme élargi de les verser sans retard au Compte spécial.

434 (XIV). Activités sociales

A

DÉVELOPPEMENT ET CONCENTRATION DES EFFORTS DE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ET DES INSTITUTIONS SPÉCIALISÉES EN MATIÈRE SOCIALE ET RAPPORT PRÉLIMINAIRE SUR LA SITUATION SOCIALE DANS LE MONDE

Résolution du 28 juillet 1952⁴⁷

Le Conseil économique et social

1. Félicite de la rédaction du rapport préliminaire sur la situation sociale dans le monde⁴⁸ le Secrétaire général et les institutions spécialisées qui y ont collaboré;

2. Attire sur ce rapport l'attention des Etats Membres des Nations Unies et des institutions spécialisées et les invite à lui adresser, à la lumière de ce rapport, leurs propositions et recommandations touchant la rédaction du programme d'action pratique mentionné dans la résolution 535 (VI) de l'Assemblée générale;

3. Reconnaît qu'il existe une interdépendance fondamentale entre l'amélioration des conditions sociales et le relèvement des niveaux de vie et qu'il est urgent de briser l'enchaînement pernicieux de la maladie, de l'ignorance et de la misère qui accablent plus de la moitié de la population du monde;

4. Transmet le rapport aux institutions spécialisées pour qu'elles prennent, dans leur domaine propre, les mesures voulues et les prie de présenter des recommandations pour la mise au point de programmes d'action pratique dans le domaine social;

5. Prie le Secrétaire général, en collaboration avec les directions des institutions spécialisées intéressées, de rédiger et de présenter en 1953, à la Commission des questions sociales et au Conseil, toutes suggestions dans ce domaine qui, à son avis, pourraient leur être utiles;

6. Autorise la Commission des questions sociales à tenir sa session ordinaire en 1953, en la priant en particulier de soumettre au Conseil en 1953 des recommandations relatives à un programme d'action concertée dans le domaine social, conformément à la résolution 535 (VI) de l'Assemblée générale, en tenant compte de l'ordre de priorité que le Conseil a établi, à sa présente session, dans le domaine social, des opinions exprimées par les Etats Membres, les institutions spécialisées et le Secrétaire général ainsi que des décisions adoptées et des observations présentées lors de l'examen du rap-

⁴⁷ See documents E/2328 and E/SR.661.

⁴⁸ Document E/CN.5/267.

⁴⁷ Voir les documents E/2328 et E/SR.661.

⁴⁸ Document E/CN.5/267.